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NIEUWSBRIEF

Beste collega’s,  

Met veel plezier gemaakt: de allereerste editie van onze nieuwsbrief: Nieuws uit de beste plek. Een initiatief van
de coalitie Zeeuws-Vlaanderen: de beste plek om op te groeien. Hier kun je alles lezen over onze gezamenlijke
inspanningen om Zeeuws-Vlaanderen de beste plek om op te groeien te maken. Onze coalitie is een krachtige
samenwerking van alle organisaties in Zeeuws-Vlaanderen die zijn toegewijd aan het welzijn en de ontwikkeling
van kinderen en jongeren in onze regio.  

Deze nieuwsbrief is speciaal ontworpen voor jou – voor iedereen die werkt met onze jeugd: van professionals tot
beleidsmakers, directeuren en bestuurders en voor iedereen die graag op de hoogte wil blijven van alle
projecten, initiatieven en samenwerkingen. In 2024 laten we vaker van ons horen! Met een nieuwe website die
alle informatie bevat, actie ve social mediakanalen en deze nieuwsbrief. Samen maken we Zeeuws-Vlaanderen 
een prachtige plek voor onze jeugd om op te groeien. 

Met vriendelijke groet,

Namens de coalitie Zeeuws-Vlaanderen: de beste plek om op te groeien

Editie 1 | December 2023

Nieuws uit de beste plek

Partner in de kijker: VO Zeeuws-Vlaanderen

Iedere nieuwsbrief willen we jullie graag voorstellen aan een partij uit de coalitie. We trappen af met VO Zeeuws-
Vlaanderen. Deze stichting is het bestuur van het Lodewijk College in Terneuzen, de Praktijkschool Hulst, het
Reynaertcollege in Hulst en het Zwin College in Oostburg. We spreken Piet de Witte, voorzitter van het College van
Bestuur van de stichting.

"We zijn een jaar of drie geleden aangesloten bij De beste plek. Dat was indertijd
vanwege de subsidieaanvraag voor de pilot gratis kinderopvang, omdat we ervaring
hadden met Regio Deals. VO Zeeuws-Vlaanderen had direct belang bij de plannen van
de kinderopvang en we zagen dat de andere agendapunten voor ons ook relevant
waren. Vanaf dat moment zijn we officieel aangesloten en is de agenda verbreed. We
hebben samen beredeneerd: als het gaat om Zeeuws-Vlaanderen, de beste plek om op
te groeien, hebben we het naast kinderen ook over jongeren. Daarom is Scalda ook
aangesloten, waardoor we de hele onderwijsketen van 0-23 jaar aan boord hebben."

"Een absolute pre is het feit dat je met alle partijen aan tafel zit die te maken hebben met kinderen en jongeren
(en daar vanuit hun eigen verantwoordelijkheid een rol in spelen). Je bespreekt gezamenlijk de thematiek en kunt
daaruit gezamenlijk initiatief nemen. Je spreekt met één gezamenlijke mond en kunt een veel sterkere lobby
organiseren. Dat was bijvoorbeeld ook het geval toen het rapport Elke regio telt uitkwam. Omdat de gemeenten er
ook bij aangesloten zijn konden we één reactie vanuit de regio laten horen. Niet heel veel verschillende reacties,
maar één duidelijk verhaal dat naar de Tweede Kamer ging."

"Als coalitie spreek je met één gezamenlijke mond en kun je een veel sterkere lobby organiseren."

Alle partners die 'Zeeuws-Vlaanderen: de beste plek om op te groeien' mogelijk maken. 
(Het logo van de Ds. D.L. Aangeenbrugschool in Terneuzen mist in het overzicht)



Rianne Vons

Wat is er in 2023 gebeurd in de Kraamkamer?
"In juni is er in het kader van de verantwoording voor de Regiodeal
een zelfevaluatie opgesteld. Deze heeft geleid tot verdiepende vragen.
De kernvraag is en blijft: wat leveren de startgroepen en de pilot gratis
kinderopvang op voor de regio en de kinderen. Om deze vraag te
beantwoorden wordt er momenteel een onderzoek gedaan door
TwynstraGudde over een zogeheten maatschappelijke kosten-
batenanalyse (MKBA) en een business case. Hiermee wordt de
maatschappelijke impact van de projecten objectief gemeten.
Daarnaast is ook de Hogeschool Zeeland betrokken bij de pilot gratis
kinderopvang. Zij richten zich op de ontwikkeling van kinderen, de
mogelijke uitstroom naar België en de arbeidsparticipatie van
ouders/verzorgers. In januari/februari 2024 zijn de uitkomsten van
deze onderzoeken bekend."

De Kraamkamer van Zeeuws-Vlaanderen
De Kraamkamer van Zeeuws-Vlaanderen is een van de projecten waar we ons met de coalitie voor inzetten. Het
bestaat uit de startgroepen en de pilot gratis kinderopvang. In de startgroepen krijgen jonge kinderen uit de
grenskernen de mogelijkheid krijgen om zich spelenderwijs te ontwikkelen. Rianne Vons, directeur-bestuurder bij
Kinderopvang Zeeuws-Vlaanderen, praat ons bij over de ontwikkelingen binnen het project.

Kun je ons wat meer vertellen over het doel van de Kraamkamer?

"Met de Kraamkamer versterken we onderwijs- en opvangvoorzieningen in Zeeuws-
Vlaanderen. Zo maken we de regio aantrekkelijker en vergroten we de kansen voor
jonge kinderen. Het doel van het project is ten minste om de bestaande Kraamkamer,
de startgroepen, te continueren. Daardoor voorkomen we dat kinderen 'weglekken' naar
België en blijven er meer kinderen in het Nederlandse systeem. Dit zorgt ervoor dat we
locaties open kunnen houden en de kwaliteit van de doorgaande ontwikkelingslijn en
samenwerking kunnen vergroten. Daarnaast is het ook belangrijk dat we gebruik
kunnen maken van experimenten over wet- en regelgeving over de samenhang tussen
onderwijs en kinderopvang. We streven naar samenwerking over de grens voor
kinderopvang en onderwijs, zodat aan beide kanten gelijke kansen zijn. Dit doen we
vanuit de Euregio-gedachte, waarbij we samen werken aan het organiseren van opvang
en onderwijs.

Wat betekent dit voor het project in 2024?

"Met de uitkomsten van deze onderzoeken leggen we de basis voor
zorgvuldige besluitvorming, gericht op het al dan niet continueren
van en lobbyen voor de Kraamkamerprojecten in de periode vanaf
1 juli 2024 en de jaren erna. We zijn blij dat de samenwerkende
partijen aanvullende subsidie hebben verleend voor een verlenging
van de pilot voor een half jaar, tot juni 2024!"
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http://www.kindinzeeuwsvlaanderen.nl/uploads/Beste%20Plek%20NB%201%20Zelfevaluatie%20Regiodeal.pdf


Als regio maken we werk van inclusiever onderwijs. Zowel in de kinderopvang, het primair onderwijs als het
voortgezet onderwijs lopen er verschillende projecten. Quint Videler, directeur van de Samenwerkingsverbanden
Passend Primair en Voortgezet Onderwijs Zeeuws-Vlaanderen, licht een paar van deze projecten toe.

Quint Videler

"Als je inclusiever wordt, verandert in je regio ook de nood aan
leerlingenvervoer. Meer kinderen kunnen dichter bij huis naar
school gaan, maar in sommige gevallen zal er nog gebruik gemaakt
moeten worden van leerlingenvervoer. In plaats van dat ze
bijvoorbeeld allemaal naar een sbo-school in Terneuzen gaan, krijg
je nu een ander soort vervoersvraag. Dat brengt een hele
verandering met zich mee. We kijken naar welke afspraken we
maken als dit in de toekomst gaat veranderen. Daarnaast is er een
groep studenten van de HZ bezig om op een aantal scholen
leerlingen te interviewen. Deze studenten studeren Pedagogiek of
Social Work. Ze onderzoeken hoe leerlingen zelf tegen dat soort
vervoer aankijken, hoe ze het ervaren en hoe inclusief ze het vinden.

Leerlingenvervoer

Welke projecten lopen er op dit moment op het gebied van inclusief onderwijs?

Onderweg naar inclusiever onderwijs

Hoe pakken jullie de ontwikkeling van inclusief onderwijs in de regio aan?

"Er zijn verschillende werkgroepen opgericht, zowel in po en vo. Ook de kinderopvang
sluit aan. Alle scholen uit het vo zijn vertegenwoordigd in de werkgroep, en ook in het
po is een groot deel van de scholen ingestapt. We werken samen aan de ontwikkeling
van een inclusief beleid, met een visie op meer inclusief onderwijs. Concreet betekent
dat het volgende: je kunt inclusief onderwijs blijven benaderen als het voorzien in de
noden van iedere individuele leerling. Maar, een andere benadering is dat je uit gaat
van de groep en je onderwijs zodanig inricht dat het past voor álle leerlingen. Dan is
het geen opeenstapeling van allerlei individuele behoeftes en voorkom je dat de
werkdruk hoger wordt. We gaan dus voor een insteek waarbij we kijken naar een
onderwijsverandering, uitgaande van de groep en het organiseren van de juiste context
met een goede pedagogische benadering voor alle leerlingen."
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"Op 11 oktober werd er een studiedag georganiseerd voor alle opvangprofessionals en po-leerkrachten van
Zeeuws-Vlaanderen. Op deze dag in het Scheldetheater konden we inspiratie opdoen over inclusie. De sprekers
vertelden ons over wat inclusief onderwijs precies is en hoe je kunt werken aan inclusief onderwijs. Op diezelfde
dag hebben ze in het voortgezet onderwijs ook een studiedag gehad over inclusie. Dit is georganiseerd door de
Werkplaats Inclusief, een werkgroep waarin collega's van kinderopvang en veel scholen in Zeeuws-Vlaanderen
vertegenwoordigd zijn."

Werkplaats Inclusief

Ze praten met po-leerlingen die gebruik maken van vervoer, maar ook met leerlingen die geen gebruik maken van
vervoer. Ook kinderen die op een reguliere school zitten worden geinterviewd. De resultaten vertellen ons iets
over het perspectief van de leerlingen. De resultaten zijn nog niet definitief, maar ik heb al doorgekregen van de
studenten dat de leerlingen veel ideeën hebben over hoe het in de toekomst anders of beter zou kunnen. Dat is
heel erg leuk om te zien!"
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Integrale Kindcentra (IKC's) bouwen
verder

De ontwikkeling van Integrale Kindcentra (IKC) in
Zeeuws-Vlaanderen vordert gestaag. In onze regio zijn

er inmiddels zo'n 25 IKC's. Er wordt gewerkt aan het
opstellen van kwaliteitseisen, gebaseerd op de

uitgangspunten van het Pact en recente
ontwikkelingen in de regio. Het streven is om eind 2023

een eerste concept klaar te hebben.

Actief aan de slag met de
Kansenagenda

In Zeeuws-Vlaanderen wordt actief gewerkt aan de
Kansenagenda, een initiatief dat nauw verbonden is met
de Regiodeal en het landelijke project 'Elke Regio Telt'.
Dit meerjarenplan, waarin de Zeeuwse gemeenten in

gesprek gaan met het Rijk, bestaat uit langdurige
verbintenissen om de uitdagingen in de regio op o.a. het

gebied van onderwijs en opvang aan te pakken. 

Nieuwe rekensystematiek voor mbo en vo-middelen
Er zijn zorgen over de nieuwe subsidieverdeling voor de aanpak voor vroegtijdig schoolverlaten (vsv), die vanaf 2025 in
werking treedt. Deze zou voor Zeeuws-Vlaanderen ongunstig kunnen uitvallen. Er lopen gesprekken met het ministerie

van OCW om een oplossing te vinden voor onze regio.

Fijne feestdagen en op naar 
een sprankelend 2024!  

News Alerts

"Het ministerie van OCW heeft samen met het Netwerk LPO, de Sectorraad samenwerkingsverbanden vo, ouders
en leerlingen de leidraad Samen bouwen aan ouder- en jeugdsteunpunten ontwikkeld. Als gevolg daarvan zijn we
bezig met het ontwikkelen van een website. Deze website is bedoeld voor (ouders van) leerlingen en bevat
antwoorden op veelgestelde vragen. Daarnaast is er een begrippenlijst en krijgen ouders en leerlingen de
mogelijkheid om vragen te stellen via een contactformulier. We gaan deze website begin 2024 lanceren en zullen
dat aankondigen via de website en social media van De beste plek.

Ouderjeugdsteunpunt

Wat staat er voor 2024 concreet op de agenda?

Daarnaast hebben we in maart 2023 een symposium
georganiseerd, gericht op de samenwerking tussen
onderwijs en jeugdzorg. Dat was een groot succes, wat we in
2024 graag willen herhalen. Het symposium is voor alle zorg-
en onderwijsprofessionals. Denk daarbij aan intern
begeleiders, jeugdzorgmedewerkers en zorgcoördinatoren.
Genoeg moois op de planning dus! Hou het LinkedIn-kanaal
van De beste plek in de gaten en blijf op de hoogte!"

Symposium


